
 
Protokół Nr XII/15 

 
z XII sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 10 listopada 2015 r. w godzinach od 12.00 do 16.20 

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 
 
 
Adn. 1 
 
 XII sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elźbieta 
Kapczyńska.  
Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 
Banaszyńskiego i pracowników administracji samorządowej: Sekretarz Gminy – P.Alicję 
Kedracką, Skarbnik Gminy – P.Teresę Samarzewska, inspektor ds. obsługi organów gminy – 
P.Wiesłąwę Kujawa, radnego powiatowego – P.Tadeusza Synorackiego, dyrektorów szkół, 
Przedszkola, sołtysów wsi, P.Jana Szcześniaka – reprezentującego Gminne Koło Emerytów i 
Rencistów oraz wszystkich gości. 
(Listy obecności sołtysów wsi i zaproszonych gości stanowią  Załączniki Nr 1 i 2 do 
protokołu). 
 
 Adn.  
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy, na dzisiejszej 
sesji  na te chwilę obecnych jest 13, co stanowi quorum wobec czego Rada jest prawomocna 
do prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi  Załącznik Nr 3 do protokołu). 
 
 Adn. 3.  
 
 Przewodnicząca Rady odczytała Porządek obrad XII sesji Rady Gminy, jaki radni 
 i goście otrzymali z zaproszeniem na sesję. 
Do projektu porządku obrad zgłoszono następujące uwagi: 
- radny Rodzewicz – w swoim wystąpieniu kierując do P.Wójta i P.Przewodniczącej  zwrócił 
uwagę na bardzo obciążony porządek obrad dzisiejszej sesji. Czy mamy tylko głosować, czy o 
wielu rzeczach dyskutować ? Niektóre rzeczy trzeba omówić, choćby sprawdzenie wyników 
nauczania, które zostało tylko przyjęte do wiadomości. Jeżeli mam faktycznie podnosić rękę 
to muszę wiedzieć za czym. Nie jestem w stanie wytrzymać tego maratonu”. 
- radna Kapczyńska – „przyjmuję ten głos. Mogę tylko dodać, że pewne materiały wpłynęły w 
ostatnich dniach przed sesją stąd  są umieszczone w porządku obrad”; 
- Wójt – „proszę o zdjęcie z Porządku obrad pkt.15 dot. taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. Tak jak mówiłem na komisjach mimo, że państwo 
wstępnie żeście to zaakceptowali, jeszcze liczymy. Mamy czas do 5 grudnia i w związku z tym 
proponuje zapisać sobie datę  4 grudnia br. na ten dzień byśmy zwołali sesję na ten temat i 
może na inne sprawy, które wpłyną,  jak również proszę o zdjęcie z porządku obrad pkt.16 – 
podjęcie uchwały w sprawie obniżenia 1 decytony żyta do podatku rolnego gdyż państwo 
radni na Komisjach większością zdecydowali o maksymalnej stawce zaproponowanej przez 
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Prezesa GUS na rok 2016 w związku z czym ten projekt uchwały nie powinien być w porządku 
sesji gdyż przepisy mówią, że jeżeli nie obniżamy ceny to nie podejmuje się uchwały”; 
- radny Rodzewicz – „Pani Przewodnicząca wiele rzeczy, materiałów było wiadomo już 1 
stycznia 2015 r., że takie  sprawy są i trzeba je przygotować. Owszem zdarzają się sytuacje, 
ale to są wyjątkowe, a nie powinno to być normą.1 stycznia 2015 r. było wiadomo, że pewne 
rzeczy były terminowe i trzeba je w pewnym czasie przygotować na komisje, sesje. 
Natomiast to, że wpływają nowe zgadza się ale to są wyjątki, a nie reguła”; 
- Przewodnicząca Rady – „weźmiemy jako Prezydium to pod uwagę i w takim razie na 
przyszłość będziemy bardziej dzielić materiały na sesję”. 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania wniosku Wójta w pierwszej kolejności  
w sprawie wycofania z porządku obrad pkt.15 t.j. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia 
taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz dopłat do 
taryfowych grup odbiorców. 
Na 13 radnych obecnych na sesji projekt uchwały w głosowaniu jednogłośnie został 
wycofany z porządku obrad. 
Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek w sprawie wycofania z 
porządku obrad punktu 16 – tj. podjęcie uchwały w sprawie obniżenia 1 decytony żyta do 
podatku rolnego. 
Na 13 radnych: 11 głosowało „za” i 2 radnych „wstrzymało się od głosu”. 
Rada większością głosów wycofała z porządku obrad punkt; Podjęcie uchwały w sprawie 
obniżenia 1 decytony żyta do podatku rolnego. 
Porządek obrad XII sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się następująco: 
 
 1. Otwarcie sesji. 
 2  Stwierdzenie quorum. 
 3. Przedstawienie porządku obrad  XII  sesji Rady Gminy – możliwość  
    wprowadzenia zmian. 
 4.Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 6. Zapytania sołtysów. 
 7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  
    międzysesyjnym. 
9. Informacja z pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 
10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2014/2015, w tym  
o wynikach sprawdzianu i egzaminu w szkołach dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Mieścisko. 
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie Gminy  Mieścisko na 2015 rok, 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/10/14 Rady Gminy Mieścisko z dnia 
19 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko 
na lata 2015-2025, 
 
13. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych szkół 
podstawowych, publicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego 
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prowadzonych na terenie Gminy Mieścisko przez osoby fizyczne i osoby prawne inne niż 
jednostki samorządu terytorialnego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i 
wykorzystywania dotacji, 
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie  określenia stawek podatku od nieruchomości, 
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych, 
 
16. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, ustalenia jej wysokości i 
wyznaczenia inkasentów, 
 
17. Podjecie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi powstającymi na nieruchomościach zamieszkałych oraz ustalenia 
wysokości tej opłaty, 
 
18. Podjęcie uchwały w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady 
komunalne oraz ustalenia stawki opłaty za pojemnik, 
 
19. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu 
Gminy Mieścisko i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
 
20. Podjęcie uchwały w sprawie wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanych przez właścicieli nieruchomości oraz warunków i trybu 
składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej, 
 
21. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu członkom ochotniczych 
straży pożarnych, 
 
22. Podjęcie uchwały w sprawie „Przyjęcia programu współpracy Gminy Mieścisko z 
organizacjami pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2016”, 
 
23. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 3-letniego Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny w Gminie Mieścisko na lata 2016-2018, 
 
24. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 
 
25. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Agencji 
Nieruchomości Rolnych – OT w Poznaniu, nieruchomości położonych w Mieścisku. 
 
26. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 
położonej we wsi Sarbia, obręb geodezyjny Sarbia. 
 
27. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
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28. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych za rok 2014. 
 
29. Wolne głosy i wnioski. 
 
30. Zakończenie. 
  
 
 Adn. 4 - Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji 
 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że  protokół z ostatniej sesji był do wglądu w 
biurze Rady. Nikt do jego treści  nie wniósł uwag. W związku z powyższym wniosła o jego 
przyjęcie bez odczytywania. 
Protokół w głosowaniu został przyjęty jednogłośnie przy 13 głosach „za”. 
 
Adn.  5 -  Interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Rodzewicz: 
1) „został położony asfalt koło firmy „Przemko” na ul.Strzeleckiej, ale  przedtem nie zostało 
przygotowane. Samochody stoją w wodzie, są kałuże. Przed położeniem asfaltu trzeba było 
to wypoziomować”;. 
2) „czego dotyczy informacja Zarządu Dróg Wojewódzkich na tablicy ogłoszeń  dot. 
poszerzenia pasa związana z modernizacją drogi 190 „? 
3) „koło  „ORLIKA” po tych deszczach ten dojazd do zabudowań wygląda bardzo nieciekawie. 
Trzebaby wyrównać, wysypać tłuczniem”; 
4) „zaczynają się pojawiać dziury na ul.Zacisze, ul.Kościuszki. Jeśli do wiosny to nie zostanie 
zabezpieczone to z tych małych dziur zrobią się potężne”; 
 
- radny Staroń: 
1) podziękował Wójtowi i jego służbom za kawałek asfaltu w  Zbietce z prośbą o kontynuację. 
Jednocześnie prosił aby dokończyć pętlę Nr 2. bo w tej chwili jak pada deszcz to Państwo 
Gruszeccy mają problem z wyjazdem”; 
2) „to co mówił przedmówca, chyba chodzi o zatokę w Zbietce bo w tej chwili są prace 
przygotowawcze. Jednocześnie radny zwrócił uwagę, że tam w tej zatoce stoi drzewo. Czy 
ono będzie ? Bo to będzie kolidowało z tą zatoką. To drzewo moim zdaniem powinno być 
usunięte”; 
 
- radny Witucki: „droga Budziejewo- Podlesie Kościelne budowana była na podbudowie z 
popiołów. W momencie kiedy decydowaliśmy się na tę drogę było mówione, że na tę 
wierzchnią warstwę będzie położony asfalt. Tego nie było. Było betonowe utwardzenie. 
Trzeba w najbliższym czasie cos z tą drogą zrobić. Tą drogą jeździ spółka, mieszkańcy 
Budziejewa do pracy”; 
 
- radna Oelke – wnioskowała o obniżenie wysokiego krawężnika po prawej stronie przy 
wyjeździe z de Heus, jadąc do Wieli. Jest tam niebezpiecznie zwłaszcza wieczorem; 
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- radny Wojtyszyn – potwierdził pojawiające się dziury na ulicach Zacisze, Pokoju i przy 
wyjeździe z ul.Pokoju na ul.Janowiecką po wykopach związanych z szerokopasmowym 
Internetem jest zarwany krawężnik; 
- radny Górski – „na Osiedlu Michałowskim mówiąc o dziurach na drodze to w kilku 
miejscach  nie zostało  wyasfaltowane”; 
- radna Kapczyńska – zapytała czy kierowca  TIR-a, który wjechał na chodnik na ul.Pocztowej 
jadąc w kierunku do DE HEUS został zidentyfikowany i pokrył koszty naprawy ? 
- w odpowiedzi radny powiatowy – P.Synoracki wyjaśnił, że kierowca został ukarany 
mandatem. Chodnik został naprawiony przez Powiatowy Zarząd Dróg. Ubezpieczyciel 
poniesione koszty zwróci PZD. 
- radny Serafiński – prosił o kruszywo koło stawu i koło posesji P.Nowakowskiego w 
Miłosławicach; 
- radna Kapczyńska – w nawiązaniu do nawiezienia kruszywa zwróciła uwagę, że w kierunku 
do „DINO” na ul.Sawickiej  jest potężna kałuża, którą należałoby zasypać; 
 
 Adn. 6 -  Zapytania sołtysów 
 
 - P.Witucka – sołtys wsi Zbietka – „prosiła o poszerzenie i utwardzenie drogi od P.Stolarza do 
drogi asfaltowej gdyż są tam straszne dziury i ciężko jest przejechać, co w przy deszczowej 
pogodzie jest nie lada wyzwaniem jak również od P.Bejmy do P.Plewy gdyż jest tam bardzo 
wąsko i niemożliwością jest przejechać”; 
- P.Patelski – sołtys wsi Pląskowo – „zwrócił  do mnie rolnik, że nie ma prawnego dojazdu do 
drogi bitej. Gdyby zrobić ten dojazd przez Urząd Gminy tj.1,5 km to są duże koszty”; 
- P.Kmieciak – sołtys wsi Jaroszewo Drugie – w imieniu swoim i mieszkańców podziękował 
P.Wójtowi za kawałek asfaltu  i prośbą o kontynuację. Jednocześnie P.sołtys zwrócił się z 
pytaniem jaka jest gwarancja  na ten asfalt. Jednocześnie P.sołtys zwrócił się do radnego 
powiatowego w sprawie drogi do Pląskowa (główna droga za P.Dawidowiczem).W tej chwili 
jest tam jezioro, pobocze jest zbyt wysokie i woda nie spływa. Jak przyjdzie mróz to jest po 
asfalcie”; 
- P.Piwowarski – sołtys wsi Kłodzin – przypomniał się w sprawie przystanku w Kłodzinie; 
- P.Radecki – sołtys wsi Gorzewo: 
1) zapytał  dlaczego nie zostały wyrównane drogi, które były zgłaszane ? 
2) zapytał dlaczego zaoszczędzone środki funduszu sołeckiego wsi Gorzewo zniknęły? Te 
pieniądze mieszkańcy planowali rozdysponować na coś innego, przynajmniej zacząć 
planować przystanek w drugim Gorzewie. A w tej sytuacji nie możemy nic zdziałać”; 
Na pytania sołtysów odpowiedzi udzielił Wójt Gminy: 
- P.sołtys wsi Zbietka – „te drogę na tyle na ile mogliśmy to zrobiliśmy. To jest  ten początek 
za państwa aktywność .Najpierw musimy ją rozgraniczyć i tę skarpę zdjąć. Będziemy starali 
się te newralgiczne punkty zasypać”; 
- P.sołtysowi z Pląskowa – Wójt prosił o podanie jaka to działka. Stwierdził, że nie może być 
zawarty akt notarialny żeby nie było dojazdu do działki; Jednocześnie Wójt informacyjnie 
przytoczył pismo mieszkańców wsi Zbietka żeby unieważnić akt notarialny na sprzedaż 
dworu”; 
- P.sołtysowi z Jaroszewa Drugiego – „jak robimy przetarg  nie doprowadzamy asfaltu do 
bram gospodarstwa, tylko robimy drogę. W przetargu określona jest długość i nie można 
sobie pozwolić podczas robót na dodatkowe metry. To jest droga Jaroszewo Drugie- 
Nieświastowice. W jedną stronę zrobiliśmy dojazd czyli do Nieświastowic-Huby, a teraz 
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zrobimy z drugiej strony Te asfalty, które kładziemy to na podbudowie jaką macie. To nie jest 
podbudowa, to jest warstwa spodnia. Albo będziemy robili 500 m dobrego asfaltu, albo robić 
po to żeby można wyjechać, a po iluś latach będziemy mogli to poprawić”; 
- P.sołtysowi z Kłodzina – „jeśli chodzi o przystanek w Kłodzinie, na Rudzie to wysłaliśmy 
zapytanie na złożenie ofert. Szklany jest lepszy niż  murowany”; 
- P.sołtysowi z Gorzewa – „sprawdzę dlaczego drogi na Gorzewie nie zostały wyrównane. Czy 
jakieś pieniądze zniknęły ? – sprawdzę wydatki funduszu sołeckiego Gorzewa. To mieszkańcy 
sołectwa są dysponentem funduszu sołeckiego swojego sołectwa”; 
- P.sołtys wsi Zbietka – odniosła się do pisma mieszkańców wsi Zbietka skierowanego do 
Wójta dot. pałacu w Zbietce, usprawiedliwiając ich zachowanie gdyż ludzie chcą żeby tam 
coś zaczęło się dziać. Poza tym mieszkają w tym pałacu ludzie i to nie zwalnia jego właściciela 
żeby go nie remontował. Od 3 lat mieszkańcy wsi zaczęli dbać o teren przy pałacu. To nie jest 
tak, że my jesteśmy przeciw. Właściciel pałacu dał 1.000 zł Pani, która częściowo wykasza 
tam.Ludzie chcą żeby tam coś zaczęło się dziać”; 
- Wójt – „proszę  żeby na przyszłość jak są takie sytuacje skontaktować się z Wójtem. 
Mieszkańcom dziękuję za wykonaną ogromną pracę przy wycięciu zakrzaczeń. Co można 
myśleć jeśli stowarzyszenie mieszkańców wsi Zbietka przesyła pismo poddając w wątpliwość 
zawarty akt notarialny wnioskując o jego unieważnienie. Lepiej jak byśmy się spotkali i 
porozmawiali. Mnie również zależy żeby tam coś się działo”; 
 
 Adn. 7. 
 
 Wójt Gminy  odczytał informację z pracy w okresie od ostatniej sesji. 
(Informacja Wójta stanowi  Załącznik Nr 4  do protokołu). 
 
 Adn. 8.  
 
 Przewodnicząca Rady przedstawiła informację ze swojej działalności w okresie 
miedzysesyjnym: 
- 5-7 października br. – udział w XVI Kongresie Gmin Wiejskich; 
- 8-12 października br. – wyjazd do gminy De Bilt w Holandii z okazji 25-lecia współpracy i   
XX-lecia podpisania umowy partnerskiej; 
- 22 października br.- udział w obchodach Dnia Sw.Jana Pawła II zorganizowanego przez 
Szkołę Podstawową „Milenium” im.Jana Pawła II w Popowie Kościelnym połączonym z 
wręczaniem stypendiów dla uzdolnionej młodzieży; 
- 4 listopada br. – udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady; 
 
Adn. 9 
 
 Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy złożyli informacje z prac komisji w 
okresie międzysesyjnym przedstawiając tematy posiedzeń oraz wnioski: 
- radny Wojtyszyn – Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu: 
Komisja odbyła 1 wspólne posiedzenie Komisji na temat zaopiniowania materiałów na 
dzisiejszą sesję; 
- radny Kalka – Komisja Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i Komunikacji 
Komisja odbyła 1 wspólne posiedzenie Komisji na temat zaopiniowania materiałów na 
dzisiejszą sesję; 
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- radny Witucki – Komisja Rewizyjna: 
Komisja odbyła 1 wspólne posiedzenie Komisji i przeprowadziła 2 kontrole: 
1) 7 października br. – Kontrola w Przedszkolu „Leśne Ludki” w Mieścisku. Przedmiotem 
kontroli była realizacja planu rzeczowo-finansowego za I półrocze 2015 r., w tym kontrola 
prowadzenia podstawowej dokumentacji; 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zapoznał Radę z przebiegiem kontroli; 
2) 28 października br. – Kontrola zarządzania mieniem komunalnym – gospodarka 
mieszkaniowa na terenie gminy, w tym: przeprowadzone remonty, realizacja dochodów i 
wydatków według stanu na dzień  30 września 2015 r. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zapoznał Radę z przebiegiem kontroli; 
- radny Staroń – Komisja Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: 
Komisja odbyła 3 posiedzenia, w tym 1 wspólne. 
1) 29 września br. – Komisja odbyła wyjazdowe posiedzenie, którego tematem było 
zapoznanie się z funkcjonowaniem i stanem technicznym stacji uzdatniania wody i 
oczyszczalni ścieków na terenie gminy; 
2) 20 października br. – Komisja spotkała się z przedstawicielami firmy, która 3 miesiące 
temu wygrała przetarg na odbiór odpadów komunalnych w gminie LS-PLUS. Spotkanie miało 
na celu ocenę działania firmy na naszym rynku oraz określenie kierunków działania na 
najbliższy okres. 
Drugim tematem było zapoznanie Komisji z zaawansowaniem prowadzonych inwestycji na 
terenie gminy. 
 
Adn.10 -  Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2014/2015, w 
tym o wynikach sprawdzianu i egzaminu w szkołach dla których organem prowadzącym 
jest Gmina Mieścisko 
Sekretarz Gminy – P.Alicja Kedracka  poinformowała, że zgodnie z ustawą o systemie oświaty 
informacja została złożona do Rady Gminy. Wyniki egzaminu i testów były omawiane na 
wspólnym posiedzeniu Komisji we wrześniu. 
- Przewodnicząca Rady – zwróciła się do radnych i gości czy mają pytania do Pań Dyrektor 
obecnych na sesji odnośnie wyników nauczania ? 
- radny powiatowy – P.Synoracki – zadał pytanie jak  wyniki naszej szkoły wyglądają na tle 
powiatu, województwa ? 
W pierwszej kolejności do pytania odniosła się Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mieścisku – 
P.Jadwiga  Soczka, a następnie Dyrektor Gimnazjum – P.Grażyna Jurga. 
Przewodnicząca Rady podziękowała w imieniu własnym i całej Rady Paniom Dyrektor 
wszystkich placówek oświatowych na terenie gminy za zaangażowanie w gminne życie 
kulturalno-oświatowe. 
 
Adn. 11 -  Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie Gminy  Mieścisko na 2015 rok. 
Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska poinformowała, że projekt uchwały był 
przedstawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 4 listopada br. 
W dniu 9 listopada br. Kierownik Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie złożył pismo 
w sprawie zmiany w planie finansowym zakładu. W związku z czym na dzisiejszej sesji Wójt 
Gminy wnosi autopoprawkę w wyniku której zmniejsza się i zwiększa dochody i wydatki o 
kwotę  36.916 zł. .Jest to przeniesienie wydatków inwestycyjnych na rzecz wydatków 
bieżących. Ogólna kwota zmian w budżecie w wyniku wprowadzonej autopoprawki nie 
zmienia się. 
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W uzupełnieniu wprowadzonej autopoprawki Kierownik Zakładu Aktywności Zawodowej – 
P.Tadeusz Synoracki wyjaśnił, że ZAZ otrzymał dodatkowe środki z PFRON-u na zakupy 
inwestycyjne. W wyniku  zapytań ofertowych nastąpiły oszczędności i stąd konieczność 
przeniesienia z wydatków inwestycyjnych na wydatki bieżące zakładu. 
Po udzielonych wyjaśnieniach Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie po uwzględnieniu autopoprawki pod glosowanie. 
Na 15 radnych obecnych od tej chwili na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta 
jednogłośnie i stanowi  Załącznik Nr 5 do protokołu. 
 
Adn. 12 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/10/14 Rady Gminy Mieścisko 
z dnia 19 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Mieścisko na lata 2015-2025. 
Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt w/w uchwały został dostosowany do zmian jakie 
zostały wprowadzone w budżecie gminy. Skarbnik Gminy jednocześnie poinformowała, że 
wykaz przedsięwzięć stanowiący załącznik do niniejszej uchwały został rozszerzony o lata 
2019-2020 dlatego, że wprowadzone zostało zadanie dotyczące modernizacji usługi 
oświetleniowej. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i 
stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Adn. 13 -  Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych 
szkół podstawowych, publicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego 
prowadzonych na terenie Gminy Mieścisko przez osoby fizyczne i osoby prawne inne niż 
jednostki samorządu terytorialnego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i 
wykorzystywania dotacji. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 
W związku ze zmianą art.80 ust.4 ustawy o systemie oświaty przedmiotowa uchwała podjęta 
w brzmieniu obowiązującym przed dniem 31 marca 2015 r. utraci moc po dniu 31 grudnia  
2015 r. Stąd konieczność podjęcia nowej uchwały w oparciu o obowiązujące przepisy. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod glosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 7 
do protokołu. 
 
Adn. 14 -  Podjęcie uchwały w sprawie  określenia stawek podatku od nieruchomości 
Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska wyjaśniła, że propozycja Wójta Gminy do budżetu 
Gminy na 29016 rok wynosi wzrost stawek podatków o 3% w stosunku do stawek 
obowiązujących w gminie w roku 2015.Radni na wspólnym posiedzeniu Komisji zaopiniowali 
ten wzrost pozytywnie. Jednocześnie dodała, że zaproponowane stawki nie przekraczają 
maksymalnych opublikowanych przez Ministra Finansów. 
- radny Hoffmann – zgłosił propozycje o której mówił na wspólnych komisjach aby podatek 
od 1 m2 budynków lub ich części zajętych na działalność gospodarczą pozostawić na 
poziomie roku bieżącego gdyż nasza gmina już teraz ma ten podatek najwyższy w powiecie. 
W związku z czym prosił aby poddać te propozycję pod głosowanie aby utrzymać stawkę 
tego podatku na dotychczasowym poziomie. Chociaż jest to może wzrost niewielki jednak jak 
twierdzą rzemieślnicy, właściciele sklepów wizualnie byłoby lepiej tej stawki nie podwyższać. 
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W związku z tym radny jeszcze raz wnioskował o pozostawienie stawki od 1m2 budynków 
zajętych na działalność gospodarczą bez zmian, gdyż tę stawkę  mamy najwyższą w powiecie. 
Przewodnicząca Rady poddała wniosek radnego Hoffmanna pod głosowanie w treści: kto jest 
za tym aby stawkę podatku od 1 m2  budynków zajętych na działalność gospodarczą 
pozostawić na dotychczasowym poziomie ? 
Na 15 radnych obecnych na sesji: 6 było za pozostawieniem dotychczas obowiązującej 
stawki. 
Następnie poddała pod głosowanie: kto jest przeciw utrzymaniu tej stawki na 
dotychczasowym poziomie ? 
7 radnych było „za”. Natomiast  2 radnych wstrzymało się od głosu. 
Większością głosów wniosek radnego Hoffmanna został odrzucony. 
W związku z powyższym Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości w wersji zaproponowanej przez Wójta 
do projektu budżetu, zaopiniowanej pozytywnie przez komisje Rady t.j średni wzrost stawek 
o 3%. 
Na 15 radnych: 12 glosowało „za” i 3 radnych „wstrzymało się od głosu”. 
Uchwała w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości została przyjęta 
większością głosów i stanowi  Załącznik Nr 8 do protokołu. 
 
Adn.15 -  Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych 
Skarbnik Gminy ponownie poinformowała, że do projektu budżetu został zawarty 3% wzrost 
wszystkich podatków lokalnych. 
W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi  Załącznik Nr 9 
do protokołu. 
Przed ogłoszeniem przerwy przedstawione zostały 2 komunikaty: 
- radna Maczyńska – podziękowała wszystkim, którzy włączyli się w akcję zbierania środków 
na rehabilitację mieszkanki Mieściska – Puliny Nojgebauer. Jak poinformowała nieoficjalnie 
zebrana kwota wynosi 20.000 zł; 
- radny Wojtyszyn – podziękował wszystkim, którzy włączyli się w akcję zbierania głosów 
popierających budowę ścieżki pieszo-rowerowej Mieścisko- Wiela w ramach budżetu 
obywatelskiego. Na wniosek oddano 2.109 głosów, co niestety nie wystarczyło żeby wygrać 
Radny zapewnił, że w przyszłości będzie składać kolejne wnioski. 
- radny powiatowy – P.Tadeusz Synoracki -  poinformował o zadaniach zrealizowanych na 
terenie gminy w ostatnim czasie jak i planowanych do końca br. ze środków budżetu 
powiatowego. 
 
Adn. 16 -  Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, ustalenia jej 
wysokości i wyznaczenia inkasentów 
Skarbnik Gminy poinformowała, że od 1 stycznia 2016 r. opłata targowa nie jest 
obowiązkowa, ale fakultatywna stąd zapis o wprowadzeniu opłaty. Proponuje się pozostawić 
dzienna stawkę opłaty targowej w kwocie 25 zł na poziomie roku 2015. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w glosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 10 
do protokołu. 
 
O godz.14.00 Przewodnicząca Rady zarządziła 15-minutową przerwę. 
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Po przerwie kontynuowano podejmowanie uchwał, tym razem blok uchwał związanych z 
gospodarka odpadami. 
 
Adn. 17 - Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi powstającymi na nieruchomościach zamieszkałych oraz ustalenia 
wysokości tej opłaty 
Uzasadnienie potrzeby podjęcia uchwał wraz ze szczegółowymi objaśnieniami przedstawiła 
P.Natalia  Włodarczak – inspektor ds. gospodarki odpadami w Urzędzie Gminy. 
Na wstępie poinformowała, że od ostatniego posiedzenia komisji Pan radny Ryszard 
Rodzewicz wniósł sugestię związaną z nieproporcjonalnym wysokim wzrostem opłaty od 
nieruchomości zamieszkałych a stosunkowo niskim w przypadku nieruchomości 
niezamieszkałych  dot.nieselektywnej zbiórki w stosunku do roku 2015. 
P.Włodarczak uwzględniając propozycję radnego dokonała ponownego przeliczenia stawek 
opłat w przypadku nieruchomości niezamieszkałych, w wyniku którego stawki w przypadku 
nieruchomości niezamieszkałych przy nie selektywnym odbiorze wzrosły średnio o 43%. 
Po dyskusji powrócono do projektu uchwały dot.stawek opłat w przypadku nieruchomości 
zamieszkałych na rok 2016, gdzie proponuje się: 
- 12 zł – w przypadku selektywnej zbiórki odpadów 
- 25 zł – w przypadku nieselektywnej zbiórki odpadów 
 
W dyskusji nad propozycja stawek opłat głos zabrali: 
- Przewodnicząca Rady – stała na stanowisku, że różnica w stawkach winna być znacząca aby 
wymóc segregację odpadów; 
- radny Hoffmann -  również jego zdaniem jeśli jest obowiązek segregacji to różnica winna 
być w stawkach; 
- radny Witucki – „na starcie zakładamy sobie procentowy wskaźnik nieściągalności od 
mieszkańców podwyższając opłatę co w efekcie oznacza, że płacimy za kogoś”; 
- radny powiatowy – zapytał czy ustawa spowodowała, że jest więcej czy mniej śmieci ? 
- P.Włodarczak – poinformowała, że w latach 2012-2014 zebrano podobną ilość odpadów 
zmieszanych w granicach 1.200 ton. Odnotowano duży wzrost surowców. Trzeba dodać, że 
przed systemem nie wszyscy mieli pojemniki. 
- radny Rodzewicz – zapytał  jak wygląda sprawa pojemników na odpady zmieszane: wykup 
czy dzierżawa ? 
- P.Włodarczak – „w tym temacie trwają rozmowy z operatorem. Dzierżawa jest zbyt wysoka 
więc sugeruje się wykupienie pojemników”; 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady zawnioskowała o przyjęcie 
propozycji stawek od nieruchomości zamieszkałych t.j 12 zł – dla selektywnej zbiórki i 25 zł 
dla nie selektywnej. Ta duża dysproporcja ma zmusić tych co nie segregują odpadów do 
segregacji. Poczym poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w glosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 11 
do protokołu. 
O godz.15.10 radny Michał Kalka opuścił sesję i od tej chwili Rada obradowała w składzie  
14-osobowym. 
 
Adn. 18 -  Podjęcie uchwały w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych 
od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady 
komunalne oraz ustalenia stawki opłaty za pojemnik 
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W związku z przedstawieniem na sesji nowych stawek, od przedstawionych na  wspólnych 
komisjach za pojemnik przy nieruchomościach niezamieszkałych przy zbiórce nieselektywnej 
Przewodnicząca Rady w pierwszej kolejności poddała je pod głosowanie. 
Na 14 radnych obecnych na sesji jednogłośnie uchwalono przedstawione stawki, jak niżej: 
-  odbiór odpadów z pojemnika 60 l – 19 zł 
- z pojemnika 120 l   - 29 zł 
- z pojemnika 240 l   - 40 zł 
- z pojemnika 1100 l   - 174 zł 
- z pojemnika 7000 l   - 797 zł 
 
Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt całej uchwały. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 12 
do protokołu. 
 
Adn. 19 - Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości z terenu Gminy Mieścisko i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi 
P.Natalia Włodarczak poinformowała, że w związku z wejściem w życie znowelizowanej 
ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach Rada Gminy zobowiązana jest 
dostosować uchwałę do obowiązujących przepisów. Zgodnie z wolą ustawodawcy uchwała 
zawiera rodzaj i częstotliwość odbieranych odpadów komunalnych, sposób świadczenia 
usług przez punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych oraz sposób i tryb 
zgłaszania przez właścicieli nieruchomości przypadków niewłaściwego świadczenia usług 
przez przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od właścicieli nieruchomości lub 
przez prowadzącego PSZOK. Ponadto postanowiono o zwiększeniu częstotliwości odbioru 
odpadów ulegających biodegradacji z terenu nieruchomości zamieszkałych tzn. odbiór 
odpadów też w okresie zimowym (od stycznia do marca) oraz o ograniczeniu ilości 
odbieranych odpadów komunalnych z terenu nieruchomości niezamieszkałych, a powstają 
odpady komunalne. 
- radny Rodzewicz – wnioskował aby w związku ze zmianami stawek opłat, wskazaniem 
odpadów odbieranych przez PSZOK oraz innymi zmianami każdemu mieszkańcowi dostarczyć 
informację w formie ulotki. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi  Załącznik Nr 13 
do protokołu. 
 
Adn. 20 - Podjęcie uchwały w sprawie wzorów deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanych przez właścicieli nieruchomości oraz 
warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej 
P.Natalia Włodarczak uzasadniając projekt uchwały poinformowała, że w nowych wzorach 
deklaracji nie będzie umieszczonych konkretnych stawek opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. Stawkę należy wyliczyć zgodnie z uchwałą. Ponadto wprowadzony zostaje 
załącznik do deklaracji, który obowiązek mają wypełnić wszyscy współwłaściciele 
nieruchomości, na która składana jest deklaracja. Niniejsza zmiana ma ułatwić egzekucję 
należności z tytułu opłaty. 
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- radny Rodzewicz – wnioskował aby opisany w uchwale czasookres i sposób składania 
deklaracji umieścić w ewentualnej informacji dla mieszkańców. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 14 
do protokołu. 
 
Adn. 21. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu członkom 
ochotniczych straży pożarnych 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
Stawki ekwiwalentu zostały dostosowane do obowiązujących przepisów prawnych tj.1/175 
przeciętnego wynagrodzenia ogłoszonego przez Prezesa GUS t.j aktualnie 22,03 zł za udział w 
działaniach ratowniczych., z wyłaczeniem udziału w działaniach ratowniczych obejmujących 
likwidacje os i szerszeni za które ustalono ekwiwalent 9 zł za godzinę. Ponadto za 1 godzinę 
udziału w szkoleniu zaproponowano 11 zł. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 13 radnych (radna Kubicka chwilowo wyszła) uchwała w głosowaniu została podjęta 
jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu. 
 
Adn. 22 - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Mieścisko z 
organizacjami pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na rok 2016”. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka. 
Na realizacje zadań publicznych objętych programem planuje się przeznaczyć na 2016 rok 
następujące kwoty dotacji: 
- ochrona i promocja zdrowia 5.000 zł 
- wypoczynek dzieci i młodzieży 17.000 zł 
- wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej  20.000 zł 
Planowane kwoty dotacje zostały ujęte w projekcie budżetu na 2016 rok. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 13 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i 
stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu. 
 
Adn.23 - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 3-letniego Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny w Gminie Mieścisko na lata 2016-2018. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – 
P.Grażyna Witucka. 
Obowiązek opracowania i realizacji programu wynika z ustawy o wspieraniu rodziny i pieczy 
zastępczej. Aktualny program obowiązuje do dnia 31 grudnia 2015 r. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych obecnych na sesji (powróciła radna Kubicka) uchwała w głosowaniu została 
podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 17 do protokołu 
 
Adn.24 - Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 
W uzasadnieniu do projektu uchwały Wójt Gminy wyjaśnił, że przedmiotem uchwały jest 
przejęcie i zaliczenie do kategorii drogi gminnej drogę nr 1694P- Mieścisko-Wiela-
Gołaszewo- granica woj kujawsko- pomorskiego o dł.2,5 km będącej dotychczas w zarządzie 
Powiatu.  



 13 

Rada Powiatu Wągrowieckiego dnia 30 września 2015 r. podjęła uchwałę w sprawie 
pozbawienia tej drogi kategorii drogi powiatowej. Zgodnie z ustawą o drogach publicznych 
pozbawienie drogi jednej kategorii i zaliczenie do drugiej kategorii winno być dokonane do 
końca września aby zmiana obowiązywała od dnia 1 stycznia 2016 r. Istnieje to ryzyko, że 
Wojewoda może nam tę uchwałę uchylić. 
- radny Rodzewicz – zapytał co w zamian gmina dostanie od powiatu ? 
- w odpowiedzi Wójt wyjaśnił, że zyskaliśmy to min., że będzie dokończony asfalt z 
Budziejewa do Mieściska. 
- radna Oelke – „proszę wczuć się w położenie osób mieszkających w stronę Janowca, które 
nie mają nadal wody”; 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 13 radnych obecnych na sesji (radny Hoffmann wyszedł z sali) uchwała w głosowaniu 
została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 18 do protokołu. 
 
Adn.25 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Agencji 
Nieruchomości Rolnych – OT w Poznaniu, nieruchomości położonych w Mieścisku 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
W dniu 2 listopada 2015 r. została wydana decyzja Wójta Gminy o ustaleniu lokalizacji 
inwestycji celu publicznego dla przedsięwzięcia polegającego na budowie drogi stanowiącej 
połączenie drogi wojewódzkiej nr 190 z drogą powiatową nr 1694P wraz z wydzieleniem 
działki o szerokości do 20 m i długości do 930 m. (tj.mała obwodnica). 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 19 
do protokołu. 
 
Adn.26 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 
położonej we wsi Sarbia, obręb geodezyjny Sarbia 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Przedmiotem uchwały jest 1,3084 ha dawnej ziemi szkolnej w Sarbii. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 20 
do protokołu. 
 
Adn. 27 -  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił wójt Gminy – P.Andrzej  
Banaszyński. 
 
Adn. 28 – Informacja o złożonych  oświadczeniach majątkowych 
 
Informacje o złożonych oświadczeniach majątkowych za rok 2014 przedstawiła 
Przewodnicząca Rady – P.Elzbieta Kapczyńska: 
- od Wojewody Wielkopolskiego, który poinformował, że oświadczenia majątkowe Wójta 
Gminy i Przewodniczącej Rady Gminy zostały złożone w terminie i nie stwierdzono w nich 
nieprawidłowości. 
- od Wójta Gminy, który informuje, że wszystkie osoby zobowiązane złożyć oświadczenia 
wywiązały się z tego obowiązku w terminie i nie stwierdzono w nich nieprawidłowości; 
- od Naczelnika Urzędu Skarbowego 
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Jednocześnie Przewodnicząca Rady poinformowała, że radni złożyli oświadczenia majątkowe 
w terminie i w wyniku ich analizy  nie stwierdziła nieprawidłowości. 
 
Adn.29 - Wolne głosy i wnioski. 
 
- radna Mączyńska – wnioskowała o ujęcie w budżecie Gminy na 2016 r. budowy chodnika 
na ul.Sawickiej (Oś.Młodych) w Mieścisku; 
- radna Oelke: 
1) „P.Wójt wspomniał w swoim sprawozdaniu o projekcie na świetlice wiejską w Gołaszewie. 
Prosiłabym aby P.Wójt podzielił się szczegółami tego projektu”; 
2) mieszkańcy Gołaszewa proszą o termin zebrania na temat świetlicy Jednocześnie 
proponują aby była to sobota lub niedziela; 
3) co zrobić z obecnym budynkiem ? Czy wyliczono również koszty  jego rozbiórki ? 
- radna Kubicka – w Zabiczynie na Hubach mamy przystanek bez szyb. Są tylko 2 ściany. 
 Czy byłaby możliwość w przyszłym roku wymienić ten przystanek gdyż jest tam dosyć dużo 
dzieci oczekujących na autobus szkolny” 
- radna Oelke –w imieniu mieszkańców poinformowała, że Gołaszewo też zgłasza potrzebę 
nowego przystanku, gdyż obecny pomieści niewiele dzieci i nie ma możliwości schronienia; 
- radny Wojtyszyn: 
1) „jadąc z Podlesia Kościelnego na drodze tworzy się kałuża bo rów nie jest drożny. Rów 
kończy się na ścieżce pieszo- rowerowej. W przypadku przymrozku można wjechać na drogę 
wojewódzką po lodzie”; 
2) czy coś wiadomo na temat kontynuacji ścieżki pieszo-rowerowej przy drodze 190 ? 
- radna Kapczyńska – podziękowała za renowacje nagrobka  P.Romualda Wituckiego – 
sołtysa wsi Mieścisko w latach 1967-1980. 
Na zgłoszone zapytania odpowiedzi udzielił Wójt Gminy. 
W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodnicząca Rady na zakończenie zaprosiła na 
obchody w dniu jutrzejszym Święta Niepodległości, które rozpoczną się o godz.15.45 
złożeniem wiązanek kwiatów przed obeliskiem, następnie msza św. w intencji ojczyzny oraz 
okolicznościowy koncert w Domu Kultury w Mieścisku. 
Tym akcentem Przewodnicząca Rady zamknęła XII sesję  Rady Gminy Mieścisko. 
 
 
         Protokółowała:                    Przewodniczyła sesji: 
 
  Inspektor ds. obsługi organów  Przewodnicząca Rady 
  Gminy 
 
        /Wiesława Kujawa/     /Elżbieta Kapczyńska/ 
 
 


